
Warszawa, dn. 27 września 2013 r. 

PROTOKÓŁ 

z XII zjazdu Stowarzyszenia Absolwentów Budownictwa Wodnego 

i Gospodarki Wodnej Politechniki Warszawskiej 

 

XII zjazd Stowarzyszenia miał miejsce w jednej z sal budynku Wydziału Inżynierii Środowiska 

Politechniki Warszawskiej, 27 września 2013 r. 

Po odnalezieniu wśród zgromadzonych właściciela zagubionej przed salą czapeczki nastąpiło 

otwarcie zjazdu, którego dokonał Prezes Stowarzyszenia Paweł Popielski, witając zaproszonych gości 

oraz przybyłych członków, z wyróżnieniem osoby Zbigniewa Kledyńskiego, pełniącego funkcję 

Prorektora Politechniki Warszawskiej. 

Prezes Popielski przedstawił planowany harmonogram zjazdu. I tak, przystępując do jego 

realizacji, wybrano prezydium zjazdu. Funkcję Przewodniczącego Zjazdu objął wybrany jednogłośnie 

Andrzej Redźko. Funkcję Sekretarza nadano Wawrzyńcowi Lejmanowi. 

Nowowybrany Przewodniczący przedstawił gremium do zaakceptowania porządek obrad 

(przyjęty przez aklamację) oraz protokół poprzedniego XI zjazdu Stowarzyszenia (przyjęty bez uwag). 

Następnie dokonano błyskawicznego wyboru składu Komisji Skrutacyjnej w składzie: Natalia 

Monarska, Iwona Książek oraz Sylwia Żadziłko. Ustalenie składu Komisji Uchwał i Wniosków, 

zdecydowanie bardziej burzliwe, doprowadziło do mianowania członków Komisji w osobach 

Stanisława Naprawy, Piotra Dąbrowskiego oraz Michała Majchrzaka. 

Następnie zabrał głos Prezes Popielski, chwaląc aktywność starszej grupy członków, 

ubolewając nad mizernym stawiennictwem młodszej grupy członków oraz wspominając osoby dwóch 

zmarłych kolegów ze Stowarzyszenia, których pamięć uczczono minutą ciszy. 

Omówienia tegorocznej działalności Stowarzyszenia – majowej wycieczki terenowej – 

dokonał Andrzej Szamowski, wymieniając zwiedzane obiekty historyczne i hydrotechniczne. 

Głos przekazano Zbigniewowi Kledyńskiemu. W wypowiedzi nawiązał do możliwości 

przywrócenia do grupy uprawnień budowlanych specjalności hydrotechnicznej na mocy jednej z 

wdrażanych tzw. ustaw deregulacyjnych, a także do oceny parametrycznej jednostek naukowych i 

przeniesieniu w tym zestawieniu Wydziału Inżynierii Środowiska do grupy przedmiotowej, do której 

należą także Wydziały Budownictwa czy Architektury.  

Gorąco przywitano także przybyłą na zjazd Ewę Skupińską, redaktora naczelnego „Gospodarki 

Wodnej” 

Kolejnym punktem obrad było sprawozdanie Komisji Rewizyjnej, przedstawione przez 

członkinię Komisji Marię Walczyk. Aktualny skład Komisji w bieżącym roku dopełniali Jerzy Zieliński 

(Przewodniczący) oraz Andrzej Cylejewski. Sprawozdanie objęło bilans finansowy Stowarzyszenia, w 

którym wskazano następujące dane: 



 

• saldo początkowe (na dzień 1 stycznia 2012):      35 197,80 zł 

• saldo końcowe (na dzień 31 grudnia 2012):      38 690,25 zł 

• wpływy ze składek:         8 342,00 zł 

• odsetki bankowe:         1368,60 zł 

• wydatki (materiały biurowe, noclegi w czasie wycieczki, prowizje bankowe):  6 218,15 zł 

Rozliczenie bilansu przyjęto za prawidłowe, a sprawozdanie zaaprobowano jednogłośnie. 

W dalszym toku zebrania Andrzej Szamowski wespół z Pawłem Popielskim przedstawili 

możliwe do zrealizowania w przyszłym roku kalendarzowym warianty wycieczek Stowarzyszenia. 

Wariant I, nawiązujący lokalizacyjnie do tegorocznej wycieczki, planowo miałby obejmować obiekty 

Wrocławskiego Węzła Wodnego, a także obiekty hydrotechniczne i historyczne oraz krajobrazy 

Kotliny Kłodzkiej. Alternatywna opcja, Wariant II, skupiałby się wokół obiektów Pomorza Środkowego 

(w tym kaskady rzeki Raduni, elektrowni wodnej „Żur”. Głosowanie przyniosło wybór Wariantu I, 

stosunkiem głosów 36 do 17. 

Andrzej Szamowski przedstawił pokrótce główne bieżące inwestycje hydrotechniczne w 

kraju, wyszczególniając prace koncepcyjne (wykonana koncepcja programowo – przestrzenna przez 

konsorcjum firm Arup / Energoprojekt) kolejnego stopnia kaskady Dolnej Wisły (w miejscowości 

Siarzewo k. Ciechocinka) oraz zakończone prace nad projektem budowlanym zbiornika Racibórz 

Dolny (główny projektant – Jerzy Matuszewski). 

Wobec braku propozycji uchwał zjazdu oraz braku wolnych wniosków Przewodniczący zjazdu 

zakończył pierwszą część spotkania, ogłaszając przerwę. 

Po przerwie członkowie zjazdu mieli możliwość wysłuchania referatu Wojciecha Grodeckiego, 

pracownika Instytutu Dróg i Mostów Wydziału Inżynierii Lądowej Politechniki Warszawskiej. Postać 

prelegenta w słowie wstępu przybliżył Andrzej Szamowski. Wystąpienie pt. „Generalny odcinek II – ej 

linii metra w Warszawie. Metody budowy i awarie” wyjaśniło zakres, rodzaj i charakter prac 

wykonanych w obrębie inwestycji. Omówieniu podległy także dwa odnotowane przypadki awarii 

budowlanych. Wystąpienie wywołało żywą dyskusję, obejmującą m.in. pytanie o możliwość 

zorganizowania wycieczki w wybrane rejony prac, na co prelegent zareagował deklaracją pomocy w 

kontaktach z przedstawicielami wykonawcy robót. Dalsze ustalenia szczegółów takiej wycieczki nie 

miały miejsca. W słowie zamykającym wystąpienie postać prelegenta została poddana kolejnemu 

przybliżeniu dzięki barwnym wspomnieniom Andrzeja Szamowskiego. 

Po dyskusji nad tematyką wystąpienia, wobec braku dalszych pytań, wniosków i uwag, Prezes 

Popielski zakończył XII zjazd Stowarzyszenia. 

 

SEKRETARZ ZJAZDU     PRZEWODNICZĄCY ZJAZDU 

 

Wawrzyniec Lejman      Andrzej Redźko 


